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Protokół nr 68/2023 

z posiedzenia wspólnego Komisji 

odbytego w dniu 7 listopada 2023  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni: Andrzej Kubiak 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska  

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borku Wlkp. - Dorota 

Dutkowiak 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3.  Wolne głosy i wnioski. 

4.  Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji  – Radosław Andrzejak, przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie projektów uchwał na LXI sesję Rady Miejskiej: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2023 

Skarbnik Gminy - po stronie  planu dochodów wprowadza się następujące zmiany:  

• dział 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem  - wprowadza 

się środki z tytułu otrzymanej rekompensaty z PEFRON za podatek od nieruchomości 

ZAZ -771,00 zł;  

• dział 852 Pomoc Społeczna- wprowadza się środki z funduszu COVID-19 na refundację 

podatku VAT - 492,95 zł; 
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- zwiększa się dochody w związku z otrzymaną dotacją na zadanie: sprawowanie opieki 

nad niepełnosprawnymi -13,70 zł; 

• dział 855 Rodzina - zwiększa się dochody z tytułu zwrotów nienależnie pobranych 

świadczeń oraz odsetek od nich  otrzymanych przez OPS -1.533,23 zł.  

 

Po dokonanych zmianach dochody  zwiększyły  się o kwotę 2.810,88 zł  i wynoszą 

46.294.672,42 zł.  

 

Zmiany planu wydatków dotyczą: 

• dział 750  Administracja publiczna – dokonuje się przesunięcia środków w celu 

zabezpieczenia  wypłaty ekwiwalentów za zaległy urlop pracowników wraz z 

pochodnymi – 17.930,00 zł; 

• 801 Oświata i wychowanie - dokonuje się przesunięcia środków  w celu zabezpieczenia 

wydatków na zadania oświatowe m.in. zakup ławek dla klas początkujących, a w 

szczególności na realizację zadań wymagających specjalnej organizacji nauki, tworzy się 

tu zadanie inwestycyjne Zakup wyposażenia do salki integracji sensorycznej w ZSP w 

Borku Wlkp. - 65.000,00 zł; 

• dział 852 Pomoc społeczna- wprowadza się środki z funduszu COVID-19 na wypłatę 

refundacji VAT - 492,95 zł;  

- prowadza się środki z dotacji na obsługę zadania: wypłata wynagrodzenia za opiekę -

13,70 zł;  

- dokonuje się przesunięcia środków w celu zabezpieczenia wydatków na schroniska dla 

bezdomnych 2.000,00 zł; 

• dział 853 - zwiększa się środki na wydatki z tytułu podatku od nieruchomości -771,00 zł; 

• dział 855 Rodzina - wprowadza się środki na wydatki związane ze zwrotem odsetek od 

świadczeń rodzinnych niesłusznie pobranych - 1.533,23zł 

- dokonuje się przesunięcia środków w celu zabezpieczenia wydatków związanych z 

pieczą zastępczą - 3.300,00 zł; 

• dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – dokonuje się likwidacji zadania 

inwestycyjnego Budowa budynku gospodarczego -10.000,00 zł; 

• dział 926 Kultura fizyczna - na zadaniu inwestycyjnym  Budowa placu zabaw wraz z 

utwardzeniem terenu w ramach zagospodarowania terenu rekreacyjnego w Jaworach 

zwiększa się nakłady o kwotę 10.000,00 zł.  

  Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 2.810,88 zł i wynoszą 

51.593.870,76 zł.  
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Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Jacek Gałczyński).  

b)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecna radna – Magdalena Przybylak).  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Jacek Gałczyński). 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2029 

Skarbnik Gminy - zmiany WPF są konsekwencją zmian budżetu i w budżecie na rok 2023. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Jacek Gałczyński).   

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecna radna – Magdalena Przybylak.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Jacek Gałczyński). 

 

3) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 -2028 

Kierownik MGOPS -  od dnia 1 stycznia 2024 r. będzie obowiązywał wieloletni rządowy 

program ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, który został ustanowiony Uchwałą 

nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. 

Zgodnie z niniejszą Uchwałą z pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych będą  
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mogły skorzystać osoby samotne i rodziny, których dochód nie przekracza 200 % kryterium, o 

którym mowa w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 

Kryterium dochodowe tj. 100% stanowią kwoty: 

- 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej;  

- 600,00 zł na osobę w rodzinie. 

Kwoty określa rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie 

zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy 

społecznej. 

W związku z powyższym w celu uzyskania dotacji przez Gminę na sfinansowanie pomocy  

w zakresie dożywiania, niezbędne jest podjęcie nowej uchwały. Pozwoli to bowiem na objęcie 

wsparciem osób i rodzin, które aktualnie są adresatami Programu. 

Wobec powyższego podjęcie uchwały należy uznać za uzasadnione. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania nieobecny radny (Jacek Gałczyński).  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecna radna Magdalena Przybylak).  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Jacek Gałczyński). 

 

4) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku albo pomocy rzeczowej w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

Kierownik MGOPS -  w Monitorze Polskim została opublikowana Uchwała  Nr 149 Rady 

Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 (M. P., poz. 881), która obowiązuje 

od dnia 1 stycznia 2024 r. 

Zgodnie z niniejszą uchwałą z pomocy w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych będą mogły skorzystać osoby samotne i rodziny, których 

dochód nie przekracza 200 % kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej. 
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Obowiązujące kryterium dochodowe - 100 % stanowi kwota:  

 776,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej; 

 600,00 zł na osobę w rodzinie. 

Regulacja prawna - rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie 

zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy 

społecznej. 

W myśl art. 96 ust.4  rada gminy określa, w drodze uchwały, zasady zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej. 

Niniejsza uchwała przewiduje odstąpienie od żądania zwrotu wydatków od osób i rodzin, 

których dochód nie przekracza wysokości 200 % kryterium dochodowego objętych wsparciem 

w ramach  wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. 

Wobec powyższego podjęcie uchwały należy uznać za uzasadnione. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

5) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole  

 i w domu” na lata 2024-2028 

Kierownik MGOPS - program będzie obowiązywał przez okres 5 lat w ramach, którego 

opracowane zostały trzy moduły. Pierwszy skierowany jest do dzieci i młodzieży, drugi do 

osób dorosłych, natomiast trzeci dotyczy organizacji stołówek oraz miejsc spożywania 

posiłków w szkołach. 

Uchwała Nr  III/24/2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 19 grudnia 2018 r. w sprawie 

uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023, traci moc z dniem 31 grudnia 2023r. 
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Warunkiem przyznania pomocy, będzie przyjęcie przez Gminę Borek Wlkp., programu 

osłonowego, o którym mowa w art. 17 ust. 2 pkt. 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o 

pomocy społecznej. 

Zachodzi zatem konieczność podjęcia przez Radę Miejską Borku Wlkp. nowej uchwały 

regulującej kwestie udzielenia pomocy w formie posiłków dla dzieci i młodzieży z terenu 

gminy Borek Wlkp. w oparciu o ustanowiony przez Radę Ministrów wieloletni rządowy 

program "Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wobec powyższego podjęcie uchwały należy uznać za uzasadnione. 

 

Radny Marcin Jakubiak – na jakiej podstawie dyrektor szkoły stwierdzi, że dziecko jest 

niedożywione. 

 

Kierownik MGOPS – na podstawie obserwacji dzieci przez nauczycieli. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się  wstrzymał się od głosowania. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat oraz trybu ich pobierania 

Kierownik  MGOPS - organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych w tym 

specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania jest zadaniem własnym gminy o 

charakterze obowiązkowym. 

Pomoc w formie usług opiekuńczych stanowi pewną alternatywę i pomaga utrzymać 

w środowisku lokalnym osoby starsze lub chore, aby nie musiały korzystać z domów pomocy 
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społecznej. Wsparcie osób i rodzin w ich rodzinnym środowisku jest najbardziej wskazaną 

formą środowiskowych usług społecznych, zarówno pod kątem relacyjnym, ale także 

ekonomicznym. 

        Z uwagi na wysokość stawki godzinowej za 1 godzinę usługi wskazane jest urealnić dochód 

podopiecznego do wysokości opłaty procentowej w stosunku do ceny za jedną godzinę usługi. 

Uchwała zmienia dotychczasowo obowiązującą uchwałę w zakresie kosztów jednej godziny za 

świadczone usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze od dnia 1 stycznia 2024 r. 

Zmiana stawki godzinowej wynika z rozstrzygnięcia zapytania ofertowego na realizację  

wskazanych usług. 

Od 01 stycznia 2024 r. cena 1 godz. usług opiekuńczych w gminie Borek Wielkopolski   

wynosić będzie 48,00 zł, natomiast specjalistycznych usług opiekuńczych wynosić będzie  

72,10 zł. 

Zmiana stawki jest konsekwencją przyznania świadczeniobiorcom usług i ustalenie 

odpłatności. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

Radny Michał Dopierała – rodziny otrzymują 500+ i te środki powinny przeznaczać na wydatki 

związane z wyżywieniem dzieci. 

 

Burmistrz -  Gmina obejmuje wiele osób opieką społeczną, na to zadanie jest przeznaczona 

duża część budżetu.  Jednak usługi opiekuńcze powinny być, ponieważ są różne sytuacje 

życiowe. Proponuję pozostawić w proponowanej formie. 

 

Radna Elżbieta Wojciechowska -  czy podopieczni sami się zgłaszają. Ilu osobom MGOPS 

pomaga.  

 

Kierownik MGOPS – podopieczni sami się zgłaszają, obecnie tą formą pomocy jest objęte 10 

osób. 

 

Radna Elżbieta Wojciechowska - ile rodzin korzysta z dofinansowania do obiadów.  

 

Kierownik MGOPS – posiłki są wydawane w szkole od poniedziałku do piątku, jednak w 

chwili obecnej nie mogę określić ilości dzieci korzystających z tej formy pomocy. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i 

nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, i 

nikt nie wstrzymał się  wstrzymał się od głosowania. 

 

7) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty 

Burmistrz - zgodnie z obowiązującymi zasadami gospodarowania odpadami komunalnymi, 

Rada Miejska Borku Wielkopolskiego zobowiązana jest wypełnić dyspozycję art. 6k ust.1 pkt.1 

ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, dokonać 

wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 metod ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalić stawkę tej opłaty. 

Na podstawie art. 6r ust. 2 ww. ustawy Gmina z pobranych opłat pokrywa koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty 

odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych; 

tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych; obsługi 

administracyjnej systemu oraz edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z 

odpadami komunalnymi. Zgodnie z założeniami ww. ustawy system gospodarki odpadami ma 

być systemem samofinansującym. 

Mając na względzie wzrost kosztów obsługi systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 

na terenie gminy Borek Wielkopolski zachodzi konieczność ustalenia nowej miesięcznej stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W niniejszej uchwale określono także 

nową miesięczną stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w 

sposób selektywny (zgodnie z art. 6k ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, stawka opłaty podwyższonej mieści się w przedziale od 3 do 4 krotności opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi) oraz nową miesięczną stawkę zwolnienia w części z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. Przy ustaleniu stawki opłaty wzięto pod uwagę 
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liczbę mieszkańców według złożonych deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ilość wytworzonych na terenie gminy odpadów komunalnych, koszt 

funkcjonowania PSZOK oraz koszt administracyjnej obsługi systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi.  

 

Kalkulacja stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Poniżej przedstawiamy kalkulację związaną ze zmianą stawek za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, które będą obowiązywać od 1 stycznia 2024 r. 

Lp. Rodzaj kosztów Wartość brutto 

1. Zagospodarowanie odpadów komunalnych zgodnie z ofertą 

przetargową WCR Sp. z o.o. w Jarocinie - od 1.01.2024 r. do 

31.12.2024 r. 

1 298 412,72 zł 

2. Odbiór i transport odpadów komunalnych – szacowane koszty 

od 1.01.2024 r. do 31.12.2024 r. 

900 000,00 zł 

3. Planowane koszty związane z obsługą administracyjną systemu 

w 2024 r. 

175 163,71 zł 

4. Obsługa PSZOK – kwota szacowana na podstawie stawki w 

2023 r.  

61 200,00 zł 

 Koszty ogółem 2 434 776,43  

 

Liczba osób zamieszkałych wg złożonych deklaracji (stan na 30.09.2023) - 6 201 

 

Liczba osób, które nie posiadają kompostownika - 4 629 

      Liczba osób, które zadeklarowały posiadanie kompostownika - 1 572 

 

 4 629 x 33,00 zł = 152 757,00 zł/m-c   x 12 m-cy = 1 833 084,00 zł 

 1 572 x 32,00 zł = 50 304,00 zł/m-c   x 12 m-cy  =    603 648,00 zł 

   Razem:  2 436 732,00 zł 

W związku z powyższym w celu zapewnienia środków na prawidłowe funkcjonowanie 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi konieczne jest zwiększenie stawki i podjęcie 

niniejszej uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  
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a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

8) obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawę do 

naliczania podatku rolnego w 2024 roku na terenie gminy Borek Wlkp.  

Burmistrz - stawkę podatku rolnego ustala się na podstawie Komunikatu Prezesa GUS w 

sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2024, która wynosi 89,63 zł za 1 dt czyli 224,075 zł za 1 ha 

przeliczeniowy (powierzchnia gospodarstwa powyżej ha) lub 448,15 zł za 1 ha fizyczny 

(powierzchnia do 1 ha gospodarstwa) co daje wzrost o 38,95 zł za 1 ha przeliczeniowy lub 

77,90 za 1 ha fizyczny w stosunku do roku 2023.  

Obniża się  stawkę do 80,50 zł za 1 dt czyli 201,25 za 1 ha przeliczeniowy lub 402,50 za  1 ha 

fizyczny. 

 

Przewodniczący Rady  Tomasz Pawlak - ile Gmina otrzyma mniej wpływów w związku z 

przyjęciem w/w uchwały. 

 

Burmistrz - ok 230 tysięcy zł mniej wpływu do budżetu Gminy. 

 

Radny Michał Dopierała - sami pozbawiamy się dochodów. Ile w gminie jest indywidualnych 

gospodarstw, a ile jest gospodarstw wielkoobszarowych. 

 

Burmistrz – od osób indywidualnych 1.721.172,- zł, natomiast od osób prawnych 588.390,- zł, 

jednak to nie znaczy że te podatku wpływają, ponieważ jest dużo ulg inwestycyjnych. 

 

Radny Romuald Gawroński – dziwię się, że obniżamy, ponieważ w ubiegłym roku nie było 

obniżenia. 

 

Burmistrz – ościenne gminy też obniżają. 
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Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

9) określenie stawek podatku od nieruchomości 

Burmistrz –  w projekcie uchwały jest proponowany wzrost o 5%. Podatki lokalne to jedno z 

głównych źródeł finansowania zadań własnych. Utrzymanie ich na stosownym poziomie 

pozwoli realizować właściwe zadania własne.  Inne gminy podwyższają więcej. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak – to, że inne gminy podwyższają więcej nie znaczy, że 

mają wyższe podatki, ponieważ każdy ma inne stawki. 

 

Radny Romuald Gawroński – czy w każdej pozycji jest podwyżka o 5%. 

 

Burmistrz – tak. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

3 radnych wstrzymało się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

3 radnych wstrzymało się od głosowania. 

 



 Str.12 

/15 

10) wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości na cele publiczne 

Burmistrz - zgodnie z przepisem art. 13 ust. 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami z dnia 

21 sierpnia 1997r. nieruchomość może być, z zastrzeżeniem art. 59 ust. 1, między innymi 

przedmiotem darowizny na cele publiczne. W umowie darowizny określa się cel, na który 

nieruchomość jest darowana. Nieruchomość w przeszłości funkcjonowała jako placówka 

oświatowa, która została zlikwidowana, dlatego obiekt powinien być wykorzystywany na cele 

społeczne. Nieruchomość zostanie przekazana stowarzyszeniu na rzecz osób 

niepełnosprawnych "Kreatywni", które rozszerza swoją działalność wychodząc na przeciw 

potrzebom społecznym związanym z rehabilitacją osób niepełnosprawnych oraz w zakresie 

pomocy społecznej wynikającej z przepisów ustawy o pomocy społecznej i wykorzystywana 

będzie na cele zgodne z działalnością statutową stowarzyszenia. 

Jednakże jak wynika z przepisu art. 13 ust. 2b ustawy o gospodarce nieruchomościami, w 

przypadku niewykorzystania nieruchomości na cel, na który została darowana, lub 

wykorzystywania nieruchomości na inny cel niż cel, na który została darowana, darowizna 

podlega odwołaniu, chyba że organ, który wyraził zgodę na dokonanie darowizny, wyraził 

zgodę na zmianę warunków umowy darowizny, w tym na zmianę celu, na który nieruchomość 

została darowana, z uwzględnieniem zasad, o których mowa w ust. 2.  

 

Radny Michał Dopierała – a jeżeli będą prowadzić inną działalność. 

 

Burmistrz – jeżeli będą prowadzić inną działalność niż zapisana w Akcie Notarialnym, 

wówczas możemy darowiznę odwołać. 

 

Radna Elżbieta Wojciechowska –  czy osoby niepełnosprawne z terenu gminy Borek Wlkp. 

będą miały pierwszeństwo udziału w zajęciach tam prowadzonych. 

 

Burmistrz – w Akcie Notarialnym nie można takich zapisów zawierać. 

 

Radna Magdalena Przybylak – co wówczas, jeżeli stowarzyszenie rozwiąże się, będzie mogło 

odstąpić nieruchomość innemu stowarzyszeniu. 

 

Burmistrz – jeżeli inne stowarzyszenie prowadzi tę samą działalność to tak, lub nieruchomość  

wraca do zasobu Gminy, sprzedać nieruchomości nie mogą. 

 

Radny Romuald Gawroński – jaka jest wartość nieruchomości. 
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Burmistrz – 600 tysięcy zł, jednak za 500 tysięcy zł nie było chętnych do nabycia.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak – czy po podjęciu przez Radę uchwały stowarzyszenie 

może się wycofać. 

 

Burmistrz – tak. Jednak jeżeli stowarzyszenie przejmie tę nieruchomość, będzie to z korzyścią 

dla Gminy, ponieważ majątek będzie zabezpieczony, utrzymanie obiektu nie będzie po naszej 

stronie i nieruchomość jest wykorzystana na szlachetny cel. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie  wstrzymał się  wstrzymał się od głosowania. 

 

11) przyjęcia „Rocznego Programu  Współpracy Gminy Borek Wlkp. z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024” 

Burmistrz - art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie nakłada obowiązek na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego uchwalenie, po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz z 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3., rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami  wymienionymi  w art. 3 ust. 3.  

Program współpracy jest uchwalany do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres 

obowiązywania programu.  

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Tomasz Szczepaniak).  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie  wstrzymał się  wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Tomasz Szczepaniak). 

 

12) opłaty targowej 

Burmistrz - zaplanowany wzrost ma na celu zwiększenie dochodów bieżących budżetu Gminy 

Borek Wlkp. w celu realizacji zadań bieżących. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

wydatki bieżące mogą być pokryte wyłącznie z bieżących dochodów. Opłaty lokalne to jedno z 

głównych źródeł finansowania zadań własnych. Utrzymanie ich na stosownym poziomie 

pozwoli realizować właściwe zadania własne. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania(nieobecny radny Tomasz Szczepaniak).  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie  wstrzymał się  wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Tomasz Szczepaniak). 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał. 
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Ad.4. Zakończenie.  

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak  zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała                                                       Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju                        

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Wiesława Wójcik                                                                       Radosław Andrzejak 


